
 

  
 
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 8. december 2021, kl. 9:30 – 11:30 
Lokale: Romeo  
Til stede: Anders Kruse Ljungdalh (AKL), Anitta Reher (AR), Finn Wiedemann (FW),  
  Lars Frode Frederiksen (LFF), Betina S. Christiansen (BSC) (via Zoom), Maja 

Oresnik (MO) (forlod mødet under pkt. 4), Michael Paulsen (MP)  
Afbud fra:   
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 

1 Dagsorden 
  Godkendelse af dagsorden for 8. december 2021 
2 Referat 
  Lukket: Godkendelse af referat af 17. november 2021 
3 Meddelelser 
  3a  Studienævnsformand 
  3b  Vicestudieleder 
  3c  De studerende 
  3d  Sekretariatet 
4 Merit- og dispensationsansøgninger 
  Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger – SAGA 
5 Sager til behandling: Eksamen 
  Ingen sager til behandling 
6 Sager til behandling: Undervisning 
  Ingen sager til behandling 
7 Sager til behandling: Studieordninger 
  Ingen sager til behandling 
8 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
  8a  Decentral studiestart 
  8b  Frafald - BA og KA 
  8c  Ledighed BA og KA 
  8d  Studietid BA og KA 
  8e  Optag - MIG 
  8f  Studenterbestand - MIG 
  8g  Dimittender - MIG 
  8h  Studieordningsændringer pr. 1/9 2022 
  8i  Adgangskrav BA 
  8j  Forskningsbasering - BA og KA 
  8k  Forskningsbasering – MIG 
9 Andre sager til behandling 
  9b  Planlægning af undervisning 
  9c  Status studiegenstart samt annuum 
  9d  Generel drøftelse om 3. prøveforsøg i fag med mundtlige eksamener bør være 

med ny eksaminator 
  9e  Orientering om plagiatsager 
  9f  Ansøgning om midler til julearrangement 
10 Eventuelt 
  Eventuelt 
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Dato: 17. december 2021  
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 Side 2 

Ad pkt. 1 
Dagsordenen for studienævnsmødet den 8. december 2021 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 17. november 2021 blev godkendt på mødet.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Konstaterede, at mødet er det sidst studienævnsmøde i Studienævn for 

Pædagogik. Fra det første møde i 2002/2003 og til nu er der sket en gi-
gantisk udvikling af arbejdet i studienævnet.  

- Takkede alle nuværende og tidligere medlemmer i studienævnet for et 
godt og konstruktivt samarbejde  

- Oplyste, at valget til det nye studienævn, Studienævn for Filosofi og Pæ-
dagogik har fundet sted. Der var kampvalg på studentersiden, hvor Ma-
thias Kryger, Karoline Lund Nielsen samt Maja Oresnik blev valgt ind med 
Amalie Gaarde Grønbæk som suppleant. For VIP-siden blev Finn Wiede-
mann, Lars Frode Frederiksen samt Gro Hellesdatter Jacobsen valgt ind 
med Anders Kruse Ljungdahl som suppleant. 

- Oplyste, at det nye studienævn holder konstituerende møde 6. januar 
2022. Møderne kommer til at var 2½ time.  

b) Vicestudieleder:  
- Oplyste, at der har været afholdt opstartsmøde med fakultetet vedr.  

ændringer i studieordningen som følge af det nye vademecum. Intern 
prøve med to eller flere eksaminatorer afskaffes og ændres til intern 
prøve, en bedømmer ved skriftlige prøver, feedback skal indskrives i rele-
vante fagbeskrivelser, sidetal på BA projekter ensrettes på Humaniora og 
der arbejdes videre med sammenlægning af fag, så uddannelsen kan 
imødekomme kravet om maksimalt 19 fagelementer. Derudover kom-
mer der ændringer i sprogfagene.  

- Informerede om, at der har været indkaldt til møder om fagrådslokaler 
for uddannelserne på HUM. Der er endnu ingen konkrete planer eller 
tidsplan.   

c) De studerende havde ingen kommentarer. 
d) Sekretariatet havde ingen kommentarer.  

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet i alt 9 sager. Se fortroligt referat.   
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling  



 

 Side 3 

 
Ad pkt. 7 
Ingen sager til behandling. 
 
Ad. Pkt. 8 

a) Evaluering fra tutorerne på BA’en er overvejende positiv. Der er kun en en-
kelt dårlig vurdering og den samlede evaluering bliver givet videre til næste 
års arrangører af studiestarten. 

b) Frafaldet på BA’en blev behandlet på møde 17.11.2021. Der har været en 
meget stor stigning i frafald på KA’en siden 2019, hvor uddannelsen blev di-
mensioneret og optaget blev reduceret kraftigt og der derfor ikke længere 
var basis for to hold. Da der samtidig har været en relativ høj overbooking, 
har det været en meget stor gruppe på eet hold. Selvom frafaldet i 2021 er 
faldet, er det stadig for højt og dermed med en rød lampe til følge. Studie-
nævnet finder dog ikke på det nuværende grundlag (eet meget stort hold), 
at der kan iværsættes tiltag.  

c) Ledigheden på KA’en er for en humanistisk uddannelse ikke bekymrende, så 
studienævnet ser ikke grundlag for at foretage sig yderligere.  

d) Studietiden for BA’en er øget det seneste år, studienævnet vil holde øje med 
udviklingen, dog med en forventning om at studietiden vil normalisere sig ef-
ter COVID-19. Studietiden på KA’en giver ikke anledning til bemærkninger.   

e) Punkterne 8e, 8f og 8g behandles samlet: Der er sket en ophobning af stude-
rende, især på ledelseslinjen, hvilket nok skyldes, at de studerende ofte får 
nye jobs under studiet, hvilket gør at de i perioder ikke vil være i stand til at 
fortsætte i en periode. De fleste vender dog tilbage og gennemfører. Der er 
også en del studerende, der oplever at blive stressramt under studiet, hvil-
ket kan medføre forlænget studietid. Frafald skyldes ofte at studerende ef-
ter første modul finder ud af at det slet ikke er dem at studere, der er også 
studerende, der mister finansiering og derfor falder fra. Studienævnet finder 
ikke anledning til at iværksætte tiltag.   

f) Punktet er behandlet sammen med 8e og 8g. Se 8e. 
g) Punktet er behandlet sammen med 8e og 8f. Se 8e.  
h) Studieordningsændringer med virkning fra 1. september 2022 vil blive be-

handlet på møder i januar og februar. På BA’en vil der være ændringer som 
følge af nyt vademecum, som også nævnt under pkt. 3b. Der vil være en-
kelte mindre ændringer på K’en.   

i) Studienævnet gennemgik adgangskravene på BA’en og finder ikke anledning 
til at ændre i adgangskrav. Studienævnet vil afvente om det ændrede karak-
terkrav får indflydelse på nøgletallene.  

j) Studienævnet havde ingen bemærkninger til Forskningsbasering BA og KA.  
k) Studienævnet havde ingen bemærkninger til Forskningsbasering MIG. 

 
 
 



 

 Side 4 

Ad pkt. 9  
a) BSSC redegjorde for kriterier som lokaler og underviseres tilgængelighed i 

forbindelse med skemalægning. Studienævnet havde ingen kommentarer 
hertil.  

b) Oversigten over annuum er svær at gennemskue. Studiegenstartsmidler fra 
Direktionen er givet til Ledelse af projekter i organisationer (3.000 kr.), Social 
og kulturel bæredygtighed (4.800 kr.) og Introduktion til kulturanalyse (9.500 
kr.). Studiegenstartsmidler fra Regeringen er givet til Forældresamarbejde 
(4.000 kr), Åben forelæsning om Kultur og bæredygtighed (6.540 kr.) og Fo-
redragsforeningen Paideia (8.000 kr.) 

c) Studienævnet drøftede om det skulle besluttes at der som hovedregel skal 
være anden eksaminator til 3. prøveforsøg ved mundtlige eksamener. Det 
blev besluttet ikke at gøre dette til en fast procedure, men skal efterkom-
mes, hvis den studerende ønsker dette.  

d) Studienævnet tog orienteringen om plagiatsager til efterretning. 
e) Det blev besluttet helt ekstraordinært at give midler til ansøgning fra IKP-

festudvalget som ansøgt. Studienævnet fandt at der var et tilstrækkeligt fag-
ligt indhold.   

 
Ad pkt. 10 
- 
 
 
 
 
 
Finn Wiedemann 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


